

# "PM Shri Narendra Modi's keynote address at the India Ideas Summit on 22 July 2020"

Posted On: 22 JUL 2020 9:27PM by PIB Delhi

Namaste!

Business leaders,

Distinguished guests,

I thank the US-India Business Council for inviting me to address the 'India Ideas Summit'. I also congratulate the USIBC on its forty fifth anniversary this year. Over the past decades, the USIBC has brought Indian and American business closer. USIBC's choice of this year's Ideas Summit - 'Building a Better Future' is also very very relevant.

Friends,

We all agree that the world is in need for a better future. And, it is all of us who have to collectively give shape to the future. I firmly believe that our approach to the future must primarily be a more human- centric one. Our growth agenda must place the poor and vulnerable at the core. 'Ease of Living' is as important as 'Ease of Business'.

Friends,

Recent experience has taught us that the global economy has been too focused on efficiency and optimization. Efficiency is a good thing. But, on the way, we forgot to focus on something equally important. That is resilience against external shocks. It has taken a global pandemic to remind us how important resilience is.

Friends,

Global economic resilience can be achieved by stronger domestic economic capacities. This means improved domestic capacity for manufacturing, restoring the health of the financial system and diversification of international trade.

Friends,

India is contributing towards a prosperous and resilient world through the clarion call of an 'Atmanirbhar Bharat'. And, for that, we await your partnership!

Friends,

Today, there is global optimism towards India. This is because India offers a perfect combination of openness, opportunities and options. Let me elaborate. India celebrates openness in people and in governance. Open minds make open markets. Open markets lead to greater prosperity. These are principles on which both India and the USA agree.

Friends,

During the last six years, we have made many efforts to make our economy more open and reform oriented. Reforms have ensured increased 'Competitiveness', enhanced 'Transparency', expanded 'Digitization', greater 'Innovation' and more 'Policy stability'.

Friends,

India is emerging as a land of opportunities. Let me give you one example of the tech sector. Recently, an interesting report came out in India. It said for the first time ever, there are more rural internet users than even urban internet users. Imagine the scale! There are about half a billion active internet users in India now. Half a billion connected people. Does this sound huge to you? Hold your breath. Because, there are over half a billion more people who are being connected. Opportunities in technology also include opportunities in the frontier technologies of 5G, Big data analytics, Quantum computing, Block-chain and Internet of things.

Friends,

The options to invest in India are extensive. India invites you to invest in the hard-work of our farmers. India has done historic reforms in the agriculture sector recently. There are investment opportunities in: Agricultural inputs and machinery, Agriculture supply chain management, Ready-to-eat items, Fisheries and Organic produce. India's food processing sector is expected to be worth over half a trillion dollars by 2025. To grow more streams of revenue, the best time to tap investment opportunities in Indian agriculture sector is now!

India invites you to invest in healthcare. The Healthcare sector in India is growing faster than 22 percent every year. Our companies are also progressing in production of medical-technology, tele-medicine and diagnostics. India and the US have already built a robust partnership in the Pharma sector. To achieve scale and speed, now is the best time to expand your investment in Indian health-care sector!

India invites you to invest in energy. As India evolves into a gas-based economy, there will be big investment opportunities for US companies. There are also big opportunities in the clean energy sector. To generate more power for your investment, this is the best time to enter the Indian power sector!

India invites you to invest in infrastructure. Our nation is witnessing the largest infrastructure creation drive in our history. Come, be a partner in building housing for millions, or building roads, highways and ports in our nation.

Civil Aviation is another area of great potential growth. The number of Air passengers are expected to more than double within next 8 years. The top private Indian airlines plan to include over a thousand new aircraft over the coming decade. This is a huge opportunity for any investor who chooses to set up manufacturing facilities in India, which can become a base for supplying regional markets. A similar case is obvious for setting up Maintenance Repair and Operations facilities. To give flight to your aviation targets, this is an ideal time to invest in the Indian aviation sector.

India invites you to invest in defense and space. We are raising the FDI cap for investment in defense sector to 74 percent. India has established two defense corridors to encourage production of defense equipment and platforms. We offer special incentives for private and foreign investors. A few weeks ago, we cleared path-breaking reforms in the space sector. Come, be a part of these upcoming sectors.

India invites you to invest in finance and insurance. India has raised FDI cap for investment in insurance to 49 percent. Now 100 percent FDI is permitted for investment in insurance intermediaries. The insurance market in India is growing at a rate of more than 12 percent and is

expected to grow to 250 billion dollars by 2025. With the success of Ayushman Bharat, our health assurance scheme, PM Fasal Bima Yojna, our crop insurance scheme and Jan Suraksha or social security schemes, the government has laid the ground for quick adoption and acceptance of insurance products. There are large untapped opportunities for increasing insurance cover in health, agriculture, business and life insurance. To generate long term and assured revenues, the Indian insurance sector is one of the best investment options right now!

I have given you a few options and that too without any consultancy fees.

Friends,

When the markets are open, when the opportunity is high and the options are many, can optimism be far behind! You can see the optimism when India rises in key business ratings. Particularly the Ease of Doing Business ratings of the World Bank.

Investment is the best show of confidence. Every year, we are reaching record highs in FDI. Each year is significantly higher than the earlier one. FDI inflows in India in 2019-20 were 74 billion dollars. This is an increase of 20 percent from the year before that. Friends in USIBC inform that 'pledged investment' from the US has already crossed 40 billion dollars this year! Also see what has happened even during the ongoing pandemic. In the middle of COVID, India has attracted foreign investment of more than 20 billion dollars between April and July 2020!

But, India offers many more opportunities. We have what is needed to power the global economic recovery.

Friends,

The rise of India means: a rise in trade opportunities with a nation that you can trust, a rise in global integration with increasing openness, a rise in your competitiveness with access to a market which offers scale. And a rise your returns on investment with the availability of skilled human resources.

Friends,

For this vision, there are few better partners than the United States of America. India and the USA are two vibrant democracies with shared values. We are natural partners. The US-India friendship has scaled many heights in the past. Now it is time our partnership plays an important role in helping the world bounce back faster after the pandemic. American investors often look out for the perfect timing to enter a sector or a country. To them, I would like to say: there has never been a better time to invest in India!

I once again thank the USIBC leadership for their commitment to advancing India-US economic partnership. May the USIBC keep scaling new heights!

May the India-America friendship grow further!

Namaste!

Thank you!

\*\*\*\*

## "الكلمة الرئيسية لرئيس الوزراء السيد ناريندرا مودي في قمة الأفكار الهندية في 22 يوليو 2020"

تاريخ النشر: 22 يوليو 2020

قادة الاعمال التجارية،

الضيوف المتميزون،

أشكر مجلس الأعمال الأمريكي الهندي على دعوتي لمخاطبة قمة أفكار الهند. كما أهني USIBC في الذكرى السنوية الخامسة والأربعين لهذا العام. على مدى العقود الماضية، قام USIBC بتقريب الأعمال الهندية والأمريكية. كما يُعد اختيار USIBC لقمة الأفكار لهذا العام – بعنوان "بناء مستقبل أفضل" وثيق الصلة للغاية.

اصدقائي،

نتفق جميعاً على أن العالم بحاجة إلى مستقبل أفضل. وعلينا جميعاً أن نشكل المستقبل بشكل جماعي. أعتقد اعتقاداً راسخاً أن نهجنا تجاه المستقبل يجب أن يكون في المقام الأول أكثر تركيزاً على الإنسان. يجب أن تضع أجندة النمو لدينا الفقراء والضعفاء في صميمها. إن "سهولة العيش" لا تقل أهمية عن "سهولة العمل".

اصدقائي،

علمتنا التجربة الأخيرة أن الاقتصاد العالمي يركز بشكل كبير على الكفاءة والتحسين. الكفاءة شيء جيد. ولكن، في الطريق، نسينا التركيز على شيء مهم بنفس القدر. هذا هو الصمود في وجه الصدمات الخارجية. لقد تطلب الأمر وباءً عالمياً لتذكيرنا بمدى أهمية المرونة.

اصدقائي،

يمكن تحقيق المرونة الاقتصادية العالمية من خلال قدرات اقتصادية محلية أقوى. وهذا يعني تحسين القدرة المحلية على التصنيع واستعادة صحة النظام المالي وتنويع التجارة الدولية.

اصدقائي،

تساهم الهند نحو عالم مزدهر ومرن من خلال دعوة واضحة لـ "Atmanirbhar Bharat". ولهذا ننتظر شراكتك!

أحبائي،

اليوم، هناك تفاؤل عالمي تجاه الهند. وذلك لأن الهند تقدم مزيجاً مثالياً من الانفتاح والفرص والخيارات. دعني أوضح. تحتفل الهند بالانفتاح في الناس وفي الحكم. العقول المفتوحة تجعل الأسواق مفتوحة. تؤدي الأسواق المفتوحة إلى رخاء أكبر. هذه مبادئ تتفق عليها كل من الهند والولايات المتحدة.

اصدقائي،

خلال السنوات الست الماضية، بذلنا جهوداً كثيرة لجعل اقتصادنا أكثر انفتاحاً وتوجيهاً نحو الإصلاح. وقد كفلت الإصلاحات زيادة القدرة التنافسية، و الشفافية المحسنة، و الرقمنة الموسعة، و الابتكار بشكل أكبر، والمزيد من استقرار السياسة.

أحبائي،

تظهر الهند كأرض الفرص. اسمحوا لي أن أقدم لكم مثلاً واحداً في قطاع التكنولوجيا. في الآونة الأخيرة، صدر تقرير مثير للاهتمام في الهند. وقالت لأول مرة على الإطلاق، إن عدد مستخدمي الإنترنت في المناطق الريفية يفوق

عدد مستخدمي الإنترنت في المناطق الحضرية. تخيل المقياس! هناك حوالي نصف مليار مستخدم نشط للإنترنت في الهند الآن. نصف مليار شخص متصل. هل هذا يبدو كبيراً بالنسبة لك؟ احبس انفاسك. لأن هناك أكثر من نصف مليار شخص متصل. تتضمن الفرص في التكنولوجيا أيضاً الفرص في التقنيات الحدودية لـ 5G، وتحليلات البيانات الضخمة، والحوسبة الكمومية، وسلسلة الكتل وإنترنت الأشياء.

أصحابي،

خيارات الاستثمار في الهند واسعة النطاق. تدعوك الهند إلى الاستثمار في العمل الشاق الذي يقوم به مزارعوننا. قامت الهند بإصلاحات تاريخية في قطاع الزراعة في الآونة الأخيرة. هناك فرص استثمارية في: المدخلات والآلات الزراعية، وإدارة سلسلة التوريد الزراعية، والمواد الجاهزة للأكل، ومصادر الأسماك والمنتجات العضوية. من المتوقع أن تزيد قيمة قطاع تجهيز الأغذية في الهند على أكثر من نصف تريليون دولار بحلول عام 2025. ولزيادة تدفقات الإيرادات، فإن أفضل وقت للاستفادة من فرص الاستثمار في قطاع الزراعة الهندي هو الآن!

تدعوك الهند للاستثمار في الرعاية الصحية. ينمو قطاع الرعاية الصحية في الهند بشكل أسرع من 22 بالمائة كل عام. تتقدم شركتنا أيضاً في إنتاج التكنولوجيا الطبية والطب عن بُعد والتشخيص. لقد أقامت الهند والولايات المتحدة بالفعل شراكة قوية في قطاع الأدوية. لتحقيق الحجم والسرعة، الآن هو أفضل وقت لتوسيع استثمارك في قطاع الرعاية الصحية الهندي!

تدعوك الهند للاستثمار في الطاقة. مع تطور الهند إلى اقتصاد قائم على الغاز، ستكون هناك فرص استثمارية كبيرة للشركات الأمريكية. هناك أيضاً فرص كبيرة في قطاع الطاقة النظيفة. لتوليد المزيد من الطاقة لاستثمارك، هذا هو أفضل وقت لدخول قطاع الطاقة الهندي!

تدعوك الهند للاستثمار في البنية التحتية. تشهد أمتنا أكبر حملة لإنشاء البنية التحتية في تاريخنا. تعال، كن شريكاً في بناء المساكن للملايين، أو بناء الطرق والطرق السريعة والموانئ في بلدنا.

الطيران المدني هو مجال آخر للنمو المحتمل الكبير. من المتوقع أن يزيد عدد ركاب الطائرات بأكثر من الضعف خلال السنوات الثماني القادمة. تخطط أكبر شركة طيران هندية خاصة لتشمل أكثر من ألف طائرة جديدة خلال العقد المقبل. هذه فرصة كبيرة لأي مستثمر يختار إنشاء مرافق التصنيع في الهند، والتي يمكن أن تصبح قاعدة لتزويد الأسواق الإقليمية. هناك حالة مماثلة واضحة لإنشاء مرافق إصلاح الصيانة والعمليات. لإعطاء رحلة إلى أهداف الطيران الخاصة بك، هذا هو الوقت المثالي للاستثمار في قطاع الطيران الهندي.

تدعوك الهند للاستثمار في الدفاع والفضاء. نحن نرفع سقف الاستثمار الأجنبي المباشر للاستثمار في قطاع الدفاع إلى 74 في المائة. أنشأت الهند ممرين دفاعيين لتشجيع إنتاج معدات الدفاع والمنصات. نقدم حوافز خاصة للمستثمرين من القطاع الخاص والأجنبي. قبل بضعة أسابيع، أجرينا إصلاحات رائدة في قطاع الفضاء. تعال، كن جزءاً من هذه القطاعات القادمة.

تدعوك الهند للاستثمار في التمويل والتأمين. رفعت الهند سقف الاستثمار الأجنبي المباشر للاستثمار في التأمين إلى 49 في المائة. يُسمح الآن بالاستثمار الأجنبي المباشر بنسبة 100 بالمائة للاستثمار في وسطاء التأمين. ينمو سوق التأمين في الهند بمعدل أكثر من 12 في المائة ومن المتوقع أن ينمو إلى 250 مليار دولار بحلول عام 2025. مع نجاح حملة أيوشمان بهارات، خطتنا للتأمين الصحي، بي إيم فصل بيما يوجنا، مخطط تأمين المحاصيل لدينا وجان سوراكشا يوجنا أو مخططات الضمان الاجتماعي، وضعت الحكومة الأساس لاعتماد منتجات التأمين وقبولها بسرعة. هناك فرص كبيرة غير مستغلة لزيادة التغطية التأمينية في مجالات الصحة والزراعة والأعمال والتأمين على الحياة. لتوليد إيرادات طويلة الأجل ومضمونة، يعد قطاع التأمين الهندي أحد أفضل خيارات الاستثمار في الوقت الحالي!

لقد قدمْتُ لك بعض الخيارات وذلك أيضاً دون أي رسوم استشارية.

اصدقائي،

عندما تكون الأسواق مفتوحة ، وعندما تكون الفرصة عالية والخيارات كثيرة، يمكن أن يكون التفاؤل متأخراً جداً! يمكنك أن ترى التفاؤل عندما ترتفع الهند في تصنيفات الأعمال الرئيسية. وخاصة تصنيفات سهولة ممارسة أنشطة الأعمال للبنك الدولي.

الاستثمار هو أفضل إظهار للثقة. في كل عام، نصل إلى مستويات قياسية في الاستثمار الأجنبي المباشر. كل عام أعلى بكثير من العام السابق. بلغت تدفقات الاستثمار الأجنبي المباشر في الهند في 2019-20 74 مليار دولار. هذه زيادة بنسبة 20 في المئة عن العام السابق لذلك. يبلغ الأصدقاء في USIBC أن الاستثمارات المعلنة من الولايات المتحدة قد تجاوزت بالفعل 40 مليار دولار هذا العام! انظر أيضاً ما حدث حتى خلال الوباء المستمر. في منتصف كوفيد، اجتذبت الهند استثمارات أجنبية بأكثر من 20 مليار دولار بين أبريل ويوليو 2020!

ولكن، تقدم الهند العديد من الفرص. لدينا ما يلزم لتعزيز الانتعاش الاقتصادي العالمي.

اصدقائي،

إن صعود الهند يعني: زيادة في الفرص التجارية مع دولة يمكنك الوثوق بها، وزيادة في التكامل العالمي مع زيادة الانفتاح، وزيادة في قدرتك التنافسية مع الوصول إلى سوق يقدم نطاقاً. وتزيد عوائد الاستثمار مع توفر الموارد البشرية الماهرة.

أحبائي،

لهذه الرؤية، هناك عدد قليل من الشركاء أفضل من الولايات المتحدة الأمريكية. إن الهند والولايات المتحدة ديمقراطيتان نشطتان تتمتعان بقيم مشتركة. نحن شركاء طبيعيين. لقد زادت الصداقة بين الولايات المتحدة والهند من ارتفاعات عديدة في الماضي. حان الوقت الآن لأن تلعب شراكتنا دوراً مهماً في مساعدة العالم على الارتداد بشكل أسرع بعد الوباء. غالباً ما يتطلع المستثمرون الأمريكيون إلى التوقيت المثالي لدخول قطاع أو بلد. بالنسبة لهم، أود أن أقول: لم يكن هناك وقت أفضل للاستثمار في الهند!

مرة أخرى أشكر قيادة USIBC لالتزامهم بتعزيز الشراكة الاقتصادية بين الهند والولايات المتحدة. أتمنى أن يواصل USIBC التوسع في آفاق جديدة!

أتمنى أن تنمو الصداقة بين الهند وأمريكا أكثر!

شكراً جزيلاً!

\*\*\*\*